

**IAYFJM (International Association of Youth and Family Judges and Magistrates)
European Section Meeting**

**Réunion de la Section Européenne de l'AIMJF
(Association Internationale des Magistrats de la Jeunesse et de la Famille)**

22nd of October 2016, London

**London South Bank University, Room LR-313
103 Borough Rd (Metro: Borough or Elephant and Castle)**

Title: “Judicial treatment and public policy on child offenders, especially child recidivists.”

Final Agenda

10.00 a.m. Welcome from **Mr Daniel PICAL**, President of the IAYFJM European Section

10.15 a.m. Dr Laura JANES, Legal Director, Solicitor, Howard League for Penal Reform: *“Children in conflict with the law in England and Wales, especially child recidivism: legislation and data”*

10.35 a.m. Mr Tan IKRAM, District Judge (MC): *“The treatment of the child recidivist by the Juvenile Justice in England and Wales.”*

10.55 a.m. Ms Nadine FINCH, Honorary Research Fellow, Bristol University: *“Children trafficked for criminal exploitation who commit crimes: what happens to them in the UK Court”*

11.15 a.m. The situation in Europe

1.30 p.m. *Lunch*

2.30 p.m. (Continuation): The situation in Europe

3.30 p.m. Directive (EU) 2016/800 of the European Parliament and of the Council of 11 May 2016 on procedural safeguards for children who are suspects or accused persons in criminal proceedings.

4.30 p.m. IAYFJM European Section Meeting in 2017: topic and place.

5.00 p.m. *Closing works*

IAYFJM (International Association of Youth and Family Judges and Magistrates)
European Section Meeting

Réunion de la Section Européenne de l'AIMJF
(Association Internationale des Magistrats de la Jeunesse et de la Famille)

22 octobre 2016, Londres

**London South Bank University, Room LR-313
103 Borough Rd (Metro: Borough or Elephant and Castle)**

Titre: "Traitement judiciaire et politiques publiques sur les mineurs auteurs de crimes ou délits, en particulier les mineurs récidivistes"

Agenda Finale

10h00 mots de bienvenue de **M. DANIEL PICAL**, Président de la Section Européenne de l'AIMJF

10.15 a.m. Dr Laura JANES, Legal Director, Solicitor, Howard League for Penal Reform: *"Les mineurs en conflit avec la loi en Angleterre et aux Pays de Galles, en particulier les mineurs récidivistes: législation et données statistiques"*

10.35 a.m. Mr Tan IKRAM, District Judge (MC): *"Le traitement des mineurs récidivistes par la Justice des mineurs en Angleterre et aux Pays de Galles."*

10h55 Mme Nadine FINCH, Honorary Research Fellow, Bristol University: *"Mineurs victimes de trafic, exploités à des fins criminelles, commettant des infractions : que se passe-t-il pour eux devant les Tribunaux du Royaume Uni ?"*

11h15 La situation dans les Pays Européens.

13h30 Repas

14h30 (suite) La situation dans les pays européens

15h30 Directive (EU) 2016/800 du Parlement Européen et du Conseil du 11 mai 2016 relative à la mise en place de garanties procédurales en faveur des enfants qui sont des suspects ou des personnes poursuivies dans le cadre des procédures pénales.

16h30 Prochaine Réunion de la Section Européenne de l'AIMJF en 2017: sujet et lieu.

17h00 Clôture des travaux.